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               Internet Use and Psychological Wellness 
during Late Adulthood 
 Increasing longevity and declining fertility have 
shifted the age distribution of populations throughout 
the world towards older age groups (Sum, Mathews, & 
Hughes,  2009 ). Between the years 1950 and 2000, the 

number of persons over the age of 60 tripled and by 
2050 is expected to reach two billion worldwide (Na-
tional Institutes of Health,  2007 ). Anticipated conse-
quences of such a demographic shift include increased 
demand for health care and social services, and pres-
sure on families to care for older persons (Martini, 
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  RÉSUMÉ 
 Une population vieillissante est mieux servie par des services d’assistance socials, personnels et de la santé qui visent à 
maintenir et à maximiser l’autonomie personelle. L’Internet offre des opportunités nombreuses pour les individus de 
tous âges de commniquer, d’accéder aux informations, et de se livrer à des activités récréatives. Un échantillon à base 
communautaire de 122 adultes de plus de 60 ans ont rempli un questionnaire qui a évalué les trois groupes de 
caracteristiques : (a) la fréquence et les modes d’utilisation de l’Internet, (b) le bien-être (la solitude, la satisfaction de vie, 
l’auto-suffi sance, les soutiens sociaux, et la dépression) et (c) les données démographiques (l’âge, le revenu, l’éducation). 
Des corrélations signifi catives sont apparues entre les trois groupes de variables mesurées. Tout en contrôlant les 
différences démographiques, l’utilisation d’Internet et de l’autosuffi sance demeurent signifi cativement corrélés. Parmi 
l’échantillon des personnes plus âgées, celles qui ont utilisé l’Internet plus présentaient une plus forte perception de leur 
effi cacité que celles qui ont utilisé l’Internet que rarement ou pas du tout.  

  ABSTRACT 
 An aging population is best served by social, personal, and health support focused on maintaining and maximizing 
personal independence. The Internet affords numerous opportunities for individuals of all ages to communicate, access 
information, and engage in recreational activities. A community-based sample of 122 adults over 60 years of age 
completed a questionnaire which assessed three clusters of characteristics: (a) frequency and patterns of Internet use, 
(b) well-being (loneliness, life satisfaction, self-effi cacy, social support, and depression), and (c) demographics (age, income, 

education). Signifi cant correlations emerged between the three clusters of measured variables. Controlling for demographic 
differences, Internet use and self-effi cacy remained signifi cantly related. Among the sample of older adults, individuals 
who used the Internet more had higher perceptions of self-effi cacy than those who used the Internet rarely or not at all.  
     

      *     Thank-you to Andrew Howell for much appreciated input.   
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